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                                        P R O T O K Ó Ł    Nr X/19 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 18 czerwca 2019r. 
 
 
Na 15 osobowy skład  rady na sesji obecnych było 14   wg listy obecności 
stanowiącej załącznik do protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 9.00 i trwała do 
godz. 12.15.     
 
Nieobecny : 

1. Władysław Biernacki 
 

                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 
 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
1. Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza, 
2. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
3. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
4. Elżbietę Kwiatkowską – Sekretarz Starosta Powiatowego w Górze, 
5. Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego Wąsosza, 
 

 
7.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 
 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 
W sesji uczestniczyło 51 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Pan Wiesław Stolicki– Przewodniczący Rady słowami „ Otwieram X sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności p. Wiesław Stolicki 

Przewodniczący Rady  zwrócił się  do radnych o potwierdzenie  na urządzeniach 

obecności następnie  stwierdził prawomocność obrad Przewodniczący obrad  powitał  

p. Pawła Niedźwiedzia Burmistrza Wąsosza, p. Jadwigę Rodzewicz – skarbnika 

Gminy, p. Marcina Kozińskiego – sekretarza Gminy, kierowników Referatów UM 

Wąsosza, p. Elżbietę Kwiatkowską sekretarza Starostwa Powiatowego ,dyrektorów i 

kierowników zakładów pracy , sołtysów wsi oraz publiczność. 

Następnie nadmienił ,że przed sesją  p. Burmistrz wystąpił z wnioskiem o 

wprowadzenie do proponowanego porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr VII/47/11 Rady Miejskiej Wąsosza  w sprawie zasad przyznawania  

stypendium dla uczniów w gminie Wąsosz. 

                                                         Wniosek to zał. nr 4 
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Pan Burmistrz zabrał głos i uzasadnił swój wniosek informując , że uchwała ta 

pojawiła się dzięki czujności radnych bo dotychczas była sytuacja, że do stypendium 

byli uwzględnieni tylko uczniowie klas VII, a nie było klas VIII szkół podstawowych. 

Ta przygotowana uchwała zmienia to tylko w tym zakresie  także uczniowie klas  VIII 

szkół podstawowych i klas III gimnazjum którzy otrzymali wzorową ocenę z 

zachowania i przynajmniej  nie mniej niż 90 %  z egzaminów na poziomie 

podstawowym i rozszerzonym będą otrzymywać stypendium .Ci uczniowie będą już 

uwzględnieni w tym stypendium chociaż uchwała po jej podjęciu przez radę wejdzie 

w życie po upływie dwóch tygodni , ale to jest  do zrealizowania. Na dzisiejszą 

uroczystość wręczenia stypendium Burmistrza są  te osoby już uwzględnione i 

zaproszone wraz z rodzicami , a jest to 4 uczniów. 

Ad 2. Głosowanie wniosku o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

„Projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 Rady Miejskiej Wąsosza  w 

sprawie zasad przyznawania  stypendium dla uczniów w gminie Wąsosz” jako 

nr 19 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Rady wniosek Burmistrza . 

Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za”  wprowadziła do proponowanego porządku 

obrad punkt ” Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 Rady Miejskiej 

Wąsosza  w sprawie zasad przyznawania  stypendium dla uczniów w gminie 

Wąsosz. 

Radny Rapior Andrzej nie wziął udziału w głosowaniu. 

Innych zmian  do porządku radni nie zgłosili. 

                                               

                                               Wykaz głosowania  zał. nr 5 

 
Ad 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad X sesji po wprowadzeniu 
dodatkowego punktu. 
Rada jednomyślnie 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad. 
 
 
                                                         Wykaz głosowania zał. nr  6 
 
 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
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1. Otwarcie sesji. 
2. Głosowanie wniosku Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad 

dodatkowego punktu. 
3. Przyjęcie porządku obrad X sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
6. Informacja o działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
7. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Wąsosz za 2018 rok i podjęcie uchwały 

w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza. 
8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 

finansowego gminy Wąsosz za 2018r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Wąsosz za 2018 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie gminy Wąsosz oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przeprowadzania naboru wniosków o 

zawarcie umowy najmu nowych lokali mieszkalnych. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Centrum Usług Wspólnych Gminy 

Wąsosz. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Wąsosz na lata 2019-2032. 
15. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2019r. 
16.  Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę nr IX/51/19 z dnia 28 maja 2019 w 

sprawie określenia wymagań, jakim powinien odpowiadać projekt budżetu 
obywatelskiego gminy Wąsosz na 2020 rok. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/4/18 Rady Miejskiej Wąsosza z 
dnia 30 listopada 2018r w sprawie powołania Komisji Skarg ,Wniosków i 
Petycji. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/7/18 Rady Miejskiej Wąsosza z 
dnia 30 listopada 2018r w sprawie powołania Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/8/18 Rady Miejskiej Wąsosza z 
dnia 30 listopada 2018r w sprawie wyboru Przewodniczących i 
Wiceprzewodniczących Komisji Stałych. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 Rady Miejskiej Wąsosza  

w sprawie zasad przyznawania  stypendium dla uczniów w gminie Wąsosz. 

21. Informacje Przewodniczącego Rady. 

22. Wolne głosy i wnioski. 

23. Zamknięcie sesji. 

                                                                                                                                                   

 
Ad 4.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
W pierwszej kolejności Pan Przewodniczący Rady odczytał odpowiedzi na złożone 
wcześniej interpelacje:  
-Radnej  Jolanty Maślejak  w sprawie zamontowania progów zwalniających na 
drodze gminnej  w Kamieniu Górowskim przy posesji nr 26 
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- Radnej Ewy Golby w sprawie odkrzaczenia drogi dojazdowej do pól na odcinku 
Cieszkowice- Dochowa, 
-Radnej Ewy Golby w sprawie odkrzaczenia drogi dojazdowej do posesji nr 57 w 
Cieszkowicach, 
-Radnego Tomasza Skibniewskiego w sprawie uporządkowania posesji przy ul. Św. 
Jana Pawła II – działka nr 441/2 Wąsoszu . 
 
Następnie Radny Chorostkowski Jacek : 
 – Zapytanie do Burmistrza - Czy miejscowości  Czarnoborsko, Zbaków Górny, 
Wiklina ,Wodniki, Świniary , Borowna i Pobiel będą przyłączone do ujęcia wody w 
Rudnej Wielkiej? 
- Zapytanie do Burmistrza – Czy istnieje możliwość wykonania zbiornika 
bezodpływowego przy świetlicy wiejskiej która jest budynkiem komunalnym  w m. 
Wiklina ? 
Przedstawię sentencję „ Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, 
ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając 
na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców” 
- Do Przewodniczącego : zwracam się z zapytaniem w sprawie petycji złożonej  
przez mieszkańców Świniar i Borowna : 
1- Z jakiego powodu petycja była rozpatrywana po upływie trzech miesięcy? 
2- Fundusz Dróg Samorządowych ma odmienić zły stan gminnych dróg, dlatego 
pozbawiamy tej możliwości mieszkańców Świniar i Borowna ? 
 
Pan Burmistrz – w sprawie  zbiornika bezodpływowego przy świetlicy w Wiklinie były 
już wcześniej ustalenia że będzie wykonany do 15 czerwca 2019 . Burmistrz poprosił 
kierownika SZBGKiM aby ustosunkował się kiedy zostanie to wykonane. 
 
Pan Cz. Baryluk – Kierownik SZBGKiM – poinformował ,że  zakład kończy w 
najbliższym tygodniu  remont dachu i następnie przejdzie do budowy zbiornika w 
Wiklinie.  
 
Radny Andrzej Rapior – ja nie zgłaszam zapytania ani interpelacji tylko interwencje w  
imieniu mieszkańców  w sprawie wyglądu i  stanu rzeki Orli i Baryczy w rejonie 
mostów. Czy w tym kierunku  coś zrobiono bo mieszkańcy mówią ,że za dwa dni są 
wakacje i „Boże Ciało”  i twierdzą, że nigdy tak nie było aby chaszcze  przy moście  
Orli  były w wysokości 2m. Nie było różowo dawniej ale tak nie było. 
 
Pan P. Niedźwiedź – Burmistrz- nad ta rzeką akurat mieszkam i stwierdzam ,że od 
kilku lat jest tak samo. Te chaszcze były  też w tamtym roku . Interweniujemy w tej 
sprawie nawet dzisiaj dzwoniłem do  kierownika  do Krotoszyna bo teraz oni tym 
naszym odcinkiem się zajmują. Pisaliśmy kilkakrotnie pisma .Twierdzą, że są  na 
etapie rozstrzygania  przetargów na koszenie całości , ale kiedy to zrobią nie umiem 
odpowiedzieć. Proszę nie mówić ,że to było wykaszane bo to nigdy nie było koszone. 
 
Pan radny Rapior  -  ale do wakacji było wykoszone . 
 
Pan Burmistrz -  absolutnie nie . Teraz twierdzę, że Pan kłamie i można to sprawdzić  
, albo  mnie pan pozwie. Nie były koszone te rzeki i jest to wina Wód Polskich . Ja też 
tam chodzę nad rzekę , a ostatnio  nawet sam kosiłem dojście do rzeki kosą 
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spalinową . Nie wiem kiedy to zrobią .My na bieżąco to monitorujemy i  dzwonię  w 
tej sprawie raz w tygodniu a można to sprawdzić. 
 
Ad 5 . Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z IX sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 28 maja 2019r. został 
przyjęty jednomyślnie 14 głosami „za”. 
 
                                                              Wykaz głosowania zał. nr 7. 
 
Ad 6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza przedstawił informację o działalności 
okresie od 28 maja do 18 czerwca  2019r. W tym okresie wydano 15 Zarządzeń . 
Zarządzeniem z dnia 29 maja  2019  wprowadzono zmiany  do Zarządzenia  

Burmistrza  Nr 45/2019 w sprawie powołania w Urzędzie Miejskim Wąsosza  stałej 

Komisji Przetargowej do przygotowywania i przeprowadzania postepowań o 

udzielenie zamówienia publicznego . Zmiana polegała na wprowadzeniu zapisu  ,że 

w przypadku nieobecności lub wyłączenia z udziału w pracach komisji co najmniej 2 

członków do składu komisji powołuje się na zastępstwo Karola Łagockiego. Kolejne 

Zarządzenia dotyczyły zbycia mienia komunalnego a mianowicie sprzedaży w trybie 

bezprzetargowym  lokal użytkowy (garaż )o pow. 16,50 m2  gdzie cena 

nieruchomości wynosi 7.072 zł i garaż o pow. 15,50 m2 gdzie cena nieruchomości 

wynosi 6.750 zł oraz  garaż o pow. 15,80 m2 za kwotę  6.940 zł . Wszystkie trzy 

garaże  położone są w Wąsoszu na rzecz dotychczasowych dzierżawców. 

Następnym Zarządzeniem z dnia  11 czerwca 2019r postanowiłem nabyć 

nieodpłatnie do gminnego zasobu nieruchomości od Spółdzielni Mieszkaniowej 

„Wąsosz” 5 nieruchomości tj. drogi osiedlowe przy ul. Rawickiej . Dnia 11 czerwca 

2019 postanowiłem oddać Ludowemu Zespołowi Sportowemu „Wiewierzanka” do 

używania na okres 3 lat nieruchomość o pow. 0,73 ha położoną w obrębie wsi 

Wiewierz z przeznaczeniem na cele sportowe. Również dnia 11 czerwca 2019  

dokonałem zmiany Zarządzenia  z 21 lutego 2019r w sprawie użyczenia mienia 

komunalnego . Zmiana polegała na tym ,że budynek  Rewiru Dzielnicowych  Policji w 

Wąsoszu oddano w użyczenie  Komendzie  Wojewódzkiej Policji we Wrocławiu ,  a 

nie Komendzie Powiatowej Policji  w Górze. Dnia 11 czerwca b.r. wydzierżawiono na 

okres 3 lat w drodze bezprzetargowej działkę niezabudowaną nr 61/2 o pow.0,23 ha 

w obrębie wsi Kamień Górowski z przeznaczeniem na cele rolne. Kolejne 

Zarządzenie  z dnia 11 czerwca b.r. polegało na  uzupełnieniu składu osobowego 

komisji przetargowej o p. Lubomira Kroczka  powołanej do przeprowadzenia rokowań 

na sprzedaż nieruchomości w obrębie m. Świniary. Zarządzeniem z dnia 14 czerwca 

2019r ustalono liczbę 87 stypendiów Burmistrza dla uczniów szkół z terenu gminy 

Wąsosz. Stypendium ustalono w wysokości 600 zł. Również 14 czerwca b. r  

ustalono minimalne stawki czynszu za lokale użytkowe na terenie miasta i gminy 

Wąsosz oraz ceny  i opłaty za korzystanie z obiektów i urządzeń  w placówkach 

oświatowych gminy Wąsosz. Ponadto  wydzierżawiono w drodze bezprzetargowej 

działkę niezabudowaną nr 131 o pow. 1 ha z przeznaczeniem na cele rolne w m. 
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Czeladź Wielka  oraz część działki zabudowanej nr 21/10 o pow. 35m2 w m. Sułów 

Wielki dla dotychczasowych dzierżawców. Zarządzeniem z dnia 14 czerwca 2019r.  

postanowiono przeprowadzić w dniu 16 lipca 2019r przetarg ustny nieograniczony na 

sprzedaż nieruchomości dz. nr 691 o pow. 0,0164 ha położonej w obrębie Wąsosza. 

Cena wywoławcza ustalona została w kwocie 5.376 zł Ostatnie Zarządzenie z dnia 

17 czerwca  b.r. dotyczyło wydzierżawienia mienia komunalnego na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy  tj. działki nr 94 o pow. 0,16 ha położonej w m. 

Lechitów na cele rekreacyjne. 

 
                                                                        Informacja to zał. nr 8 do protokołu. 

Dodatkowe informacje dotyczą: 

Burmistrz poinformował, że zostały przeprowadzone przeglądy placów zabaw i część 

elementów zniknęła ze względu na zły stan. Takie były zalecenia osoby, która 

przeprowadziła kontrolę, a była to osoba ze stosownymi uprawnieniami do 

przeprowadzania takich przeglądów. Na bieżąco w miarę możliwości  będą 

uzupełniane te elementy lub  będą kupowane inne,  o które wystąpią mieszkańcy. 

Rozpoczął się remont drogi, a mianowicie położenie nowej nawierzchni I etap  na 

odcinku 980 m  Drozdowicach Wielkie – Kobylniki do przejazdu kolejowego . Kwota 

na to zadanie to około 0,5 ml zł z dofinansowaniem ok 208.000 zł z Terenowego 

Biura Geodezji i Terenów Rolnych.  

Planuje się zakup dwóch kurtyn wodnych w dwa miejsca najbardziej uczęszczane  w 

Wąsoszu. Ponadto przewiduje się żeby jedna  kurtyna była mobilna i przy organizacji 

różnych imprez na wsiach mogła być wykorzystywana ponieważ przy tych upałach 

będzie nie tylko atrakcją, ale przede wszystkim można  będzie się schłodzić.  

Radni nie mieli pytań do Burmistrza. 

Jest dużo informacji ze sprawami związanymi z rozbudową składowiska  ,którymi z 

ramienia Urzędu zajmuje się p. Marcin Koziński ,który przedstawi informację w tej 

sprawie. 

P. Marcin Koziński – sekretarz Gminy – Temat jest bardzo gorący i wymaga złożenia 

wyjaśnień jak ta sprawa wygląda , co się dzieje wokół tego postępowania . 

Inwestorem tego przedsięwzięcia jest Chemeko-System z Wrocławia a nie gmina 

Wąsosz. 1.06.2018r była wydana decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach dla 

tego przedsięwzięcia dla budowy nowej kwatery składowiska . Ta decyzja była 

zaskarżona przez szereg osób i stowarzyszenie ekologiczne. Kolegium Odwoławcze 

w listopadzie 2018r  odrzuciło odwołania osób fizycznych uznało odwołanie 

stowarzyszenia ekologicznego  i przekazało sprawę do Burmistrza Wąsosza do 

ponownego rozpatrzenia. Inwestor wniósł sprzeciw  od decyzji Kolegium 

Odwoławczego do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego . WSA w wyroku z 19 

lutego 2019r uznał sprzeciw za zasadny i przekazał  do ponownego rozpatrzenia do 
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Kolegium Odwoławczego. Kolegium Odwoławcze przesłało postanowienie o 

niedopuszczalności złożenia odwołania przez stowarzyszenie ekologiczne czyli  

odwołania osób fizycznych i stowarzyszenia ekologicznego z Warszawy były 

nieskuteczne . W związku z tym decyzja Burmistrza Wąsosza  z dnia 1 czerwca 

2018r.jest w całości  ważna  i postępowania które były w tej sprawie uznaje się za 

niebyłe. Co dalej ? Wchodzi w rzecz kwestia odrolnienia. W 2016r był uchwalony 

plan zagospodarowania przestrzennego dla działki, która jest przedmiotem inwestycji 

i żeby móc ten plan uchwalić należało wystąpić o zgodę do Min. Rolnictwa na 

wyłączenie z produkcji rolnej  powierzchni O,44 ha. Taką zgodę uzyskano i to 

Burmistrz Wąsosza o taką zgodę występuje natomiast o samo  faktyczne odrolnienie 

występuje inwestor, który za to płaci .Po uchwaleniu planu inwestor przystąpił do 

podziału tej nieruchomości zlecił geodetom podział i okazało się ,że  powierzchnia tej 

nieruchomości jest większa niż w zasobie geodezyjnym. My rozpoznawaliśmy  tą 

sprawę w Starostwie Powiatowym i okazało się ,że powierzchnie  wynikają z 

pomiarów geodezyjnych powierzchni dokonywanych w 1963 r. Obecnie ten pomiar 

prowadzi  się za pomocą urządzeń specjalistycznych  bardzo dokładnych i okazało 

się ,że pomiar ponowny   gruntów III klasy jest większy o 0,10 ha . Okazało się że 

jest rozbieżność z powierzchnią  uwzględnioną przez Min. Rolnictwa a powierzchnią 

faktyczną z zasobu Starostwa. Minister Rolnictwa wszczął postępowanie w sprawie 

zmiany swojej decyzji  o wyłączeniu gruntów z  produkcji rolnej i to postępowanie 

obecnie prowadzi . Ponadto wystąpił do Gminy  z wnioskiem abyśmy uzyskali  opinie 

od Marszałka Województwa i  Dolnośląskiej  Izby Rolniczej i przesłali do Min. 

Rolnictwa, który na tej podstawie swoją decyzję wówczas zmieni. My to 

przygotowujemy . Kolejna sprawa,  która toczy się w Urzędzie  dotyczy przebudowy 

gazociągu. Inwestor wystąpił w 2018r. z wnioskiem o wydanie decyzji środowiskowej 

na przebudowę gazociągu wysokiego ciśnienia  linii Załęcze-Bojanowo, który przez 

planowane miejsce inwestycji przebiegał. Taką zgodę uzyskał. Uzyskał pozwolenie 

na budowę gazociągu. Przebudował gazociąg , zakończył roboty budowlane i 

przekazał  to do Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa  w Warszawie i do 

Prokuratorii  Skarbu Państwa. W toku postępowań decyzja środowiskowa, która 

mocowała realizację tej inwestycji została uchylona i przekazana do ponownego 

rozpatrzenia. W związku z tym ponownie  musimy przeprowadzić to postępowanie 

środowiskowe natomiast nie zmienia to faktu ,że inwestycja była zrealizowana 

pozwolenia na budowę są ważne tylko musimy przeprowadzić procedury 

administracyjne taki jak określa Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Legnicy. 

Pojawiają się pytania czy inwestor będzie rościł odszkodowania z tytułu przebudowy 

gazociągu. Nasze analizy nie wykazują żadnych obaw o roszczenia 

odszkodowawcze . Urząd przeprowadzi do końca września b.r. te procedury. 

Dyskusja : 

P. Andrzej Mazur – Sołtys wsi Chocieborowice – W postępowaniu SKO uznało 

postępowania odwoławczego  osób fizycznych i Stowarzyszenia „Skowronek” ale 
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wykazało szereg nieprawidłowości w decyzji środowiskowej . Jakie działania podjął 

Urząd w związku z tymi nieprawidłowościami?. 

P. Marcin Koźiński – sekretarz Gminy -  SKO wykazało szereg nieprawidłowości  w 

decyzji , ale rozpatrując całą sprawę należy patrzeć na wyrok Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego bo jest organem wyższej instancji. Wyrok WSA jest umieszczony 

w BIP i każdy zainteresowany może się z tym zapoznać. „Niewątpliwie merytoryczna 

zawartość odwołania nie  powinna mieć wpływu na ocenę czy odwołanie jest 

dopuszczalne. Wniesienie odwołanie nie służy ochronie środowiska i realizacji celów 

Stowarzyszenia jest odwrotnie najpierw należy wykazać związek celów statutowych 

Stowarzyszenia z konkretną sprawą, a dopiero następnie  oceniać kwestię 

dopuszczalności odwołania( do Stowarzyszenia „skowronek”. Jak wynika z akt 

sprawy wszystkie osoby zainteresowane aktywnie uczestniczyły w postępowaniu  I 

instancji . Trudno zarzucić Burmistrzowi ,że nie  szukał z urzędu  jeszcze innych 

takich osób bez wskazania przez organ konkretnych ustaleń wskazujących na 

niezapewnienie stronie udziału w tym postepowaniu. Z akt nie wynika aby wady 

części obwieszczenia miały wpływ na sposób załatwienia sprawy . Podobnie nie 

skonkretyzował  był zarzut  związany z treścią § 7 i 13 ustaw pominięcie przez 

Burmistrza w uzasadnieniu omówienia okoliczności nieistotnych nie stanowiło  

uchybienia procesowego. Podmiot uprawniony w sprawach służebności nie 

kwestionował decyzji (droga leśna)podobnie jak podmiot zainteresowany ochroną 

gruntu leśnego. Organy współdziałające nie sprzeciwiały się zamierzeniu o ile nawet 

nie dysponowały dodatkowymi wyjaśnieniami inwestora. Postulat ,że uzasadnienie 

decyzji powinno być pełniejsze bardziej konkretne i oparte na wszechstronnym 

rozpatrzeniu okoliczności sprawy organ mógłby kierować także wobec własnej 

decyzji (Sąd zwraca się  tutaj do Kolegium Odwoławczego). Zapewne żadna decyzja  

w praktyce nie jest idealna , ale należy badać wpływ jej wad na sposób załatwienia 

sprawy lub wady te usuwać  na podstawie przepisów kodeksu postepowania  

administracyjnego” 

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice-  ja rozumie, że wszyscy 

zrozumieli  ? bo każdy zna  paragrafy i artykuły?. Panie sekretarzu pan nie zrozumiał 

mojego pytania. Mi chodzi o to jakie działania podjął urząd i podejmuje czy 

podejmuje w ogóle  jakiekolwiek działania w związku z nieprawidłowościami, które  

SKO ustaliło w decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach . Nie pytam o 

„Skowronka” bo mnie to nie interesuje . Czy Urząd podjął jakieś działania w tej 

kwestii nieprawidłowości . Jak długo jeszcze strony w tym postępowaniu, które nie są 

uznane jako strony przez dziwnie ustawione prawo  i nie mówię o obecnym 

Burmistrzu tylko o poprzednim bo on jest autorem tej decyzji środowiskowej . Jeżeli 

taki „Skowronek” nie wykazał interesu prawnego biorąc udział w tym postępowaniu  

to rozumie, choć nie mogę zgodzić się z tym ,że ci ludzie sąsiadujący,  którzy mają 

działki w tamtym terenie nie zostali  uwzględnieni jako strona w postępowaniu to jest 

coś bardzo dziwnego. Chodzi o te nieprawidłowości które zostały wytknięte , bo pan 

tutaj sprytnie przeczytał kawałek uzasadnienia bo pan jest inteligentnym człowiekiem 
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, ale ci ludzie  tutaj tego nie zrozumieli. Jeżeli nie może mi  pan tutaj udzielić 

odpowiedzi to proszę  odpowiedzieć mi na piśmie . Czy Chemeko złożyło wniosek 

pozwolenia na budowę?. 

P. Marcin Koziński – sekretarz Gminy- Pan też jest  bardzo inteligentnym 

człowiekiem i pan doskonale rozumie o czym ja mówię, a ja wiem o czym pan mówi. 

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice – Dziękuję . Ja bym chciał, aby 

inni też zrozumieli. 

Na sali pojawiły się głosy – my rozumiemy co sekretarz mówi . 

P. Marcin Koziński – sekretarz Gminy- jeżeli chodzi  o kwestię złożenia wniosku o 

wydanie pozwolenia na budowę to trzeba zapytać Starosty Górowskiego bo to do 

niego  składa się taki wniosek. W kwestii stron postępowania to te 42 osoby, które 

złożyły odwołania od wydanej decyzji to Kolegium Odwoławcze  próbowało ustalić 

kto ma interes prawny. SKO przepytało te wszystkie 42 osoby i stwierdziło, że te 

osoby nie wykazały swojego interesu prawnego dlatego te wszystkie osoby zostały 

odrzucone jako strony postępowania . Kolegium nie jako za nas wykonało tą pracę 

czyli Kolegium określiło, że dobrze określiliśmy tą sprawę. Na pana pytanie czy tam 

były nieprawidłowości?. Ja uważam, że tam nie było nieprawidłowości w raporcie 

dlaczego?  ponieważ ja nie jestem specjalistą  , a specjalistami są organy 

współdziałające  czyli: Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska ,  Państwowy 

Powiatowy Inspektor Sanitarny i Marszałek Województwa bo to postępowanie 

uzgadniają  .Oni uzgodnili to pozytywnie z uwagami i uwagi te zostały wprowadzone 

do treści decyzji Burmistrza . Kwestia dyskusji nad rozwiązaniami w raporcie  to nie 

do mnie bo ja nie jestem specjalistą. Pan twierdzi ,że coś jest nie tak , ma pan takie 

prawo. 

Pan Andrzej Mazur – chciałem  bardzo przeprosić za swoją wypowiedź jeżeli kogoś 

uraziłem nie miałem takiego zamiaru. 

Ad 7 . Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Wąsosz za 2018 rok i podjęcie 
uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza. 
 
 
Pan Przewodniczący Rady  udzielił głosu p. Burmistrzowi ,który powiedział ,że  raport 
o stanie gminy jest nowym obowiązkiem wchodzącym  pod obrady Rady po raz 
pierwszy w tym roku. Najprościej mówiąc jest opisem gminy. Na wspólnym 
posiedzeniu Komisji rada zapoznała się z jego treścią .Raport jest opublikowany w  
BIP Gminy i każdy może się z tym zapoznać. W gminie w 2018 r. obowiązywały 
następujące dokumenty strategiczne:  
- Program Współpracy gminy Wąsosz na rok 2018 z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie,  

-Program opieki nad bezdomnymi zwierzętami i zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie gminy Wąsosz,  
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-Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wąsosz na rok 2018,  

-Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2017-2020,  

-Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Wąsosz 
na lata 2016-2032,  

-Program gospodarki wodno - ściekowej gminy Wąsosz na lata 2014 – 2024,  

-Lokalny program wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu 
Gminy Wąsosz  

-Wieloletni Program Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wąsosz na 
lata 2013-2017,  

- Wieloletnia Prognoza Finansowa.  
Raport ten wyszczególnia realizowane programy: 
-program współpracy z organizacjami pozarządowymi. Organizacje pozarządowe 
mogą brać udział  w konkursach  organizowanych przez Urząd na swoją działalność 
statutową . W 2018r. korzystały  kluby sportowe „Orla Wąsosz”  oraz  prowadzenie 
Liceum Ogólnokształcącego,  LKS „Wiewierzanka” Wiewierz,  KS  „Endorfiny”, 
- program opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  .  Program ten jest realizowany 
gdzie gmina wydaje dużo środków.  Coraz więcej jest przypadków podrzucania 
zwierząt , a tym jesteśmy zobowiązani się zajmować i efekty są widoczne. Przy 
wsparciu Stowarzyszenia „Kundelek „ które w ramach swojej działalności bardzo 
pomaga gminie w tym zakresie . 
- gminny program profilaktyki i rozwiazywania problemów alkoholowych – 
Często  się korzysta z tego programu na imprezach gdzie ta tematyka jest 
poruszana. Środki są pozyskane z opłat za koncesje na sprzedaż alkoholu. 
- program wspierania rodziny  
 Celami tego programu jest :zabezpieczanie podstawowych potrzeb bytowych 
dziecka i rodziny, aktywne rozwiązywanie problemów opiekuńczo wychowawczych, 
zapobieganie uzależnieniom od środków psychoaktywnych i wsparcie 
interdyscyplinarne dzieci i rodzin naturalnych. 
-program gospodarki wodno-ściekowej, 
Obejmuje charakterystykę  istniejącej gospodarki wodno -ściekowej. W ramach tego 
programu zakończono kanalizację prawie w całości aglomeracji Wąsosz. 
- program wspierający edukacje uzdolnionych dzieci i młodzieży  z terenu 
gminy Wąsosz. 
 Na bieżąco jest realizowany. Wspieramy dzieci biorące udział w konkursach oraz  
osoby które otrzymują wysokie wyniki w nauce . Przyznawane są stypendia. 
- program gospodarowania zasobem gminnym i mieszkaniowym  
Wieloletni Program Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wąsosz na 
lata 2013 2017 wymagał opracowania nowej polityki. W 2018r. opracowany został 
nowy dokument obowiązujący od 2019r. 
- wieloletnia prognoza finansowa  gdzie były ujęte dwa zadania  kanalizacja i 
rekultywacja wysypiska we Wrzącej Śląskiej.  Zrealizowana została tylko kanalizacja 
Wąsosza. 
Jeżeli chodzi o finanse Gminy Wąsosz to : 
Budżet gminy na 2018 r. zakładał wpływy w kwocie 31 830 510,00 zł oraz wydatki w 
kwocie 34 172 329,00 zł.  W trakcie roku dokonywane były zmiany budżetu  i w 
rezultacie  wpływy wynosiły 34 305 644,09 zł a,  wydatki wynosiły 37 927 403,20 zł.  
Dochody w przeliczeniu na 1 mieszkańca na koniec roku wynosiły 4 696,83 zł, 
natomiast wydatki w przeliczeniu na 1 mieszkańca na koniec roku wynosiły 5 192,69 
zł.  W 2018r z projektów zewnętrznych zrealizowano następujące zadania: 
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Modernizacja drogi Ługi – III etap – kwota zewnętrznego finansowania: 208 950,00 
zł,  Modernizacja drogi w m. Młynary – kwota zewnętrznego finansowania: 88 200,00 
zł, Budowa kanalizacji sanitarnej w Wąsoszu – etap V – kwota zewnętrznego 
finansowania: 3 016 479,00 zł (pożyczka), 1 005 493,00 zł (dotacja),  

Na usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Wąsosz w 2018 r. – 
kwota zewnętrznego finansowania: 27 407,60 zł. W 2018 r. w gminie Wąsosz nie 
funkcjonował fundusz sołecki.  Nie realizowano żadnych przedsięwzięć w ramach 
partnerstwa publiczno-prywatnego. W gminie funkcjonuje jedna spółka komunalna – 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji – Wąsosz Sp. z o.o.. W gminie 
funkcjonują także: Samorządowy Zakład Budżetowy Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej,  Publiczna Szkoła Podstawowa w Wąsoszu,  Publiczna Szkoła 
Podstawowa w Czarnoborsku,  Publiczna Szkoła Podstawowa w Płoskach, 
Przedszkole Samorządowe w Wąsoszu, Ośrodek Pomocy Społecznej w Wąsoszu,  
Zespół Placówek Kultury w Wąsoszu oraz Centrum Usług Wspólnych Gminy 
Wąsosz. 
W okresie od początku do końca 2018 r. liczba mieszkanek i mieszkańców 
zmniejszyła się o 70 osób, przez co na dzień 31 grudnia 2018 r. wynosiła 7 304 
osób. Na koniec 2018 r. na terenach miejskich mieszkało 2 678 osób, a na terenach 
wiejskich 4 626 osób. W 2018 r. narodziło się w gminie Wąsosz 67 osób, a zmarło 84 
osób. Wobec tego przyrost naturalny w 2018 r. wyniósł -2,33 promila. 
Na terenie gminy funkcjonowały 2 przychodnie lekarskie, zarządzane przez podmioty 
prywatne. Przychodnie zapewniały dostęp do podstawowej opieki zdrowotnej dla 
wszystkich mieszkańców gminy. funkcjonowało w gminie 69 koncesji na sprzedaż 
alkoholu a środki przeznaczane są na program przeciwalkoholowy Na dzień 
31.12.2018 r. koncesji było 66, W roku 2018 wydano 5 jednorazowych zezwoleń na 
sprzedaż alkoholu. W gminie  funkcjonowały 3 apteki. 
Do gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych wpłynęło 34 zgłoszeń 
przypadków nadużywania alkoholu. W 2018 r. nie odebrano żadnego zezwolenia na 
sprzedaż napojów alkoholowych. Na dzień 31.12.2018 r. 340 rodzin otrzymywało 
zasiłki rodzinne na dzieci. Liczba dzieci, na które rodzice otrzymywali zasiłek 
rodzinny, wynosiła 597. Kwota świadczeń rodzinnych w 2018 r. wyniosła 920 981,00 
zł, a kwota zasiłków pielęgnacyjnych 552 284,00 zł. Na dzień 31.12.2018 r. 482 
rodziny pobierały świadczenie wychowawcze (tzw. 500+). Liczba dzieci objętych 
wsparciem to 807. W gminie zrealizowano w 2018 r. inwestycje  ponadto w 
inwestycjach drogowych należy ująć:, Odnowa nawierzchni bitumicznej w m. 
Sądowel, Modernizacja drogi w m. Czarnoborsko, Modernizacja nawierzchni drogi w 
m. Wiewierz, Na te zadania poniesiono koszty w wysokości 1 081 312,98 zł 
Na terenie gminy Wąsosz funkcjonują trzy szlaki rowerowe  . Długość czynnej sieci 
wodociągowej w 2018 r. wynosiła 137,01 km, co odpowiada 98% zwodociągowania 
gminy. Sieć kanalizacyjna – długość wynosiła 11,036 km przy 725 przyłączach 
kanalizacyjnych. W 2018r sprzedano 5 mieszkań. Przeciętna powierzchnia użytkowa 
mieszkania wynosiła 52 m2. Gmina nie posiadała mieszkań niewykorzystanych. 
Chociaż jak wszyscy wiedzą są mieszkania  komunalne niezamieszkałe ale opłacany 
jest czynsz ale tutaj wspólnie z SZBGKiM będziemy się starać żeby te mieszkania 
doprowadzić do stanu by je przydzielić. Głód mieszkań jest duży bo ciągle 
przychodzą mieszkańcy  w sprawie mieszkań. 
Gmina Wąsosz nie realizuje transportu zbiorowego.  
W gminie Wąsosz nie ma płatnych parkingów. W gminie Wąsosz w 2018 r. nie 
funkcjonował budżet obywatelski ani fundusz sołecki. 
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W gminie w 2018 r. funkcjonowały 3 szkoły podstawowe, 1 szkoła zawodowa 
(zarządzana przez powiat) oraz 2 szkoły średnie (jedna zarządzana przez powiat i 
jedna niepubliczna zarządzana przez stowarzyszenie. Od tego roku szkolnego  
Liceum będzie funkcjonowało  jako publiczne . Liczba uczniów w szkołach : 
Publiczna Szkoła Podstawowa w Wąsoszu – 508 uczniów, Publiczna Szkoła 
Podstawowa w Czarnoborsku – 113 uczniów, Publiczna Szkoła Podstawowa w 
Płoskach – 33 uczniów.  

 Jeżeli chodzi o zatrudnienie nauczycieli to :Publiczna Szkoła Podstawowa w 
Wąsoszu – 54 nauczycieli, Publiczna Szkoła Podstawowa w Czarnoborsku – 21 
nauczycieli, Publiczna Szkoła Podstawowa w Płoskach – 11 nauczycieli.  

2 nauczycieli jest bez stopnia awansu zawodowego,  
- 1 nauczyciel jest nauczycielem stażystą,  
- 16 nauczycieli to nauczyciele kontraktowi,  
- 45 nauczycieli to nauczyciele mianowani,  
- 39 nauczycieli to nauczyciele dyplomowani.  
Nie ma nauczycieli z tytułem profesora oświaty. Do kolejnej klasy nie otrzymało 
promocji łącznie 14 uczennic i uczniów. Burmistrz w 2018 r. przyznał 195 stypendiów 
dla uczennic i uczniów.  
Łącznie w szkołach i przedszkolach w gminie Wąsosz w 2018 r. pracowało 43 
pracowników obsługi i administracji. W 2018 r. funkcjonowało 1 przedszkole gminne. 
Do przedszkola uczęszczało 121 dzieci.  
Ponadto, funkcjonowały 3 punkty przedszkolne, do których uczęszczało 83 dzieci.  
W 2018 roku na prowadzenie przedszkola samorządowego gmina wydała  
793 096,64 zł. W 2018 r. funkcjonowała 1 biblioteka publiczna w Wąsoszu z filią w 
Kamieniu Górowskim. Do potrzeb osób z niepełnosprawnościami dostosowano filię w 
Kamieniu Górowskim. Biblioteka w Wąsoszu nie jest dostosowana do potrzeb osób 
niepełnosprawnych z uwagi na konstrukcję budynku.  
Księgozbiór w 2018 r. w  przeliczeniu na 1 mieszkańca wynosił , łączna liczba 
woluminów wynosiła 2,84. W 2018 r. zbiory audiowizualne liczyły 4 pozycje.  
Na początku roku zarejestrowano 572 czytelniczek i czytelników, zaś na koniec roku 
liczby te wynosiły 519.  
W poszczególnych bibliotekach użytkowano W gminie w 2018 r. funkcjonował 1 
ośrodek kultury i 27 świetlic wiejskich.  
W 2018 r. zorganizowano następujące wydarzenia: Wystawy, festiwale i przeglądy 
artystyczne, koncerty, prelekcje, spotkania, wykłady, imprezy turystyczne i sportowo-
rekreacyjne, konkursy, pokazy teatralne, spotkania, konferencje, warsztaty.  
We wskazanych wydarzeniach wzięło udział 5 190 mieszkanek i mieszkańców. W 
2018 r. zarejestrowanych w gminie było 324 przedsiębiorców. Liczba ta wzrosła na 
koniec roku do 339 przedsiębiorców.  
W gminie funkcjonują następujące zakłady uciążliwe dla środowiska może one nie są 
tak uciążliwe lecz dla nich przygotowano ocena oddziaływania na środowisko i 
dlatego w tym opracowaniu je ujęto :  
1. Regionalna Instalacja Przetwarzania Odpadów Komunalnych w Rudnej Wielkiej,  
2. Obora wielostanowiskowa w Bełczu Małym,  
3. Obora wielostanowiskowa w Ługach,  
4. Obora wielostanowiskowa w Kowalowie 
W 2018 r. mieszkańcy gminy wyprodukowali 1 515 ton komunalnych odpadów 
zmieszanych. Zebrano od mieszkańców 358,934 ton odpadów segregowanych.  



  

13 
 

Zutylizowano 73,6 t azbestu  głównie z dachów. W 2018 r. miejscowymi planami 
zagospodarowania przestrzennego objętych było 0,06 % powierzchni gminy. Nie 
uchwalono nowych planów.  
W 2018 r. wydano 4 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego.  
W poprzednim roku wydano 91 decyzji o warunkach zabudowy, w tym 64 decyzji 
dotyczących zabudowy mieszkaniowej. W 2018 r. wydano 843 dowody osobiste. 
Łącznie w 2018 r. wydano 5 328 decyzji administracyjnych.  
W 2018 r. zaskarżono do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Legnicy 11 
decyzji, co daje 0,21% wszystkich decyzji. 4 decyzje zostały przekazane do 
ponownego rozpatrzenia. W poprzednim roku zatrudnienie w urzędzie miejskim 
zmalało o 6 osób, co miało związek z zakończeniem umów okresowych. 
                                                            Raport o stanie gminy za 2018r to zał. nr 9 
 
Dyskusja: 
 
Radny Andrzej Rapior – panie Burmistrzu ja z niektórymi rzeczami się nie zgadzam  
bo są jednostronne, ale przedstawię jeden przypadek . Czy ktoś był w oborze u  
p. Jachimowskiego jeżeli chodzi o oborę wielostanowiskową to ona jest nowoczesna  
, może na wsiach  inne obory bardziej nie są  dla współmieszkańców niż obory 
wielostanowiskowe u p. Jachimowskiego czy p.Nicponia bo tam są odpowiednie 
urządzenia. Jestem tam bardzo często  w tych obiektach. Jak jadę  na chlewnię  w 
swoich celach zawodowych to gorzej się czuję w tych oborach  niż w oborach 
wielostanowiskowych. 
 
Pan P. Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza- tak oczywiście zgadzam się z tym o czym 
pan powiedział . Nie dawniej jak miesiąc temu byłem w tych oborach i  mam takie 
same zdanie. W tym opracowaniu ujęto je dlatego ,że  dla tych obiektów były 
prowadzone raporty oddziaływania na środowisko. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – ja rozumie, że ten raport jest to typowa literatura . 
Rozumie  tutaj autora raportu, że  w jego odczuciu napisał co myśli  my możemy to 
interpretować . Mój punkt rozumowania prowadzenie działalności rolniczej na 
obszarach wiejskich które jest obwarowane wieloma kontrolami  agencyjnymi 
,weterynaryjnymi i ten zapis ,że to są zakłady szczególnie uciążliwe dla środowiska 
to gdybym był właścicielem takiej obory to bym się zjeżył,  bo jest krzywdzący. 
Cieszę się, że  autor tego raportu uwzględnił ścieżki rowerowe bo to była sugestia 
nasza z posiedzenia wspólnych komisji Rady. Powiem tak, że  można się z tym  
zgadzać lub nie. Jest to raport pierwszy. W moim odczuciu, aby kreować 
sprawiedliwość społeczną to należałoby ująć w tym raporcie wszystkie  
gospodarstwa wielostanowiskowe bo jak ktoś czyta to mówi tak, że jest to 
tendencyjne bo jednych wymieniliśmy a drugich nie. 
 
Pan Burmistrz - zmodyfikuje zapis  w tym raporcie w taki sposób ,że  
„Tak funkcjonują  następujące zakłady, dla których  była sporządzona ocena 
oddziaływania na środowisko” i wówczas nikogo to wtedy nie obrazi. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – dziękuję Burmistrzowi za tą modyfikację,  a jest to 
typowa literatura, która może być wykorzystywana w przyszłych pokoleniach do jakiś 
manipulacji. 
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Następnie Przewodniczący   odczytał projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla 
Burmistrza Wąsosza i poddał  projekt uchwały pod  głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych 
Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę 13  głosami „za” ,0 „przeciw”  1 
wstrzymujący się „ Nr X/ 57 /19 w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza 
 
                         
.                                                Protokół z głosowania  zał. 10. 

                                                 Uchwała Nr X /57/19 to zał. nr  11 

Ad 8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 
finansowego gminy Wąsosz za 2018r. 
 
Pan Wiesław Stolicki - Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza  stwierdził, że 

zgodnie z  ustawą o samorządzie gminnym oraz ustawą o finansach publicznych 

Rada Gminy w terminie do 30 czerwca 2019r. jest zobowiązana rozpatrzyć 

sprawozdanie finansowe wraz ze  sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Wąsosz  za rok poprzedni i podjąć uchwałę w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Wąsosza.  Nadmienił ,że Burmistrz  przedłożył sprawozdanie w ustawowym terminie. 

Komisja Rewizyjna  po analizie sprawozdania pozytywnie je oceniła i wystąpiła z 

wnioskiem do Rady Miejskiej oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tego tytułu.  Ponadto poszczególne Komisje 

stałe dnia 10 czerwca b.r. odbyły wspólne posiedzenie , na którym analizowały  

sprawozdanie finansowe oraz wykonanie budżetu. Komisje również zaopiniowały 

pozytywnie wykonanie budżetu Gminy za 2018r. 

a)przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania  z wykonania 
budżetu gminy Wąsosz za 2018r. 
 
Następnie Pan Przewodniczący obrad   poprosił  o przedstawienie  sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wąsosz za 2018r. Głos 

zabrała p. Jadwiga Rodzewicz -Skarbnik Gminy stwierdzając ,że budżet gminy 

Wąsosz został przyjęty  dnia 12 grudnia 2017r uchwałą NR XXXV/251/17.W 

budżecie przyjęto dochody na poziomie 31.830.510 zł w trakcie realizacji budżetu  

został on zmieniony  gdzie podjęto 8 uchwał Rady i 13 Zarządzeń Burmistrza  w 

sprawie zmiany budżetu  co łącznie zamknęło dochody kwotą 34.305.644,09 zł. 

Dochody zostały wykonane w 99.5 %  co daje kwotę 34.130.141,40 zł. W strukturze 

tych dochodów najwięcej stanowią subwencje 28 %  i była  to kwota 9.547.000 zł , 

dotacja na zadania zlecone też 28 %  i to jest  9.522.000 zł , udziały w podatkach 

dochodowych to 4.058.000 zł, środki z UE oraz wkład własny 753.000 zł , dochody 

majątkowe to 1.747.000 zł pozostałe dochody 8,5 mln zł . W strukturze dochodów wg 

źródeł ich pozyskania największą pozycje poza subwencjami stanowiły wpływy z 

podatku dochodowego od osób fizycznych  3.917.000 zł , wpływy z podatku od 

nieruchomości 3.007.626 zł , wpływy z opłaty eksploatacyjnej 1.277.909 zł, wpływy z 
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innych opłat lokalnych za gospodarowanie odpadami komunalnymi  – 775.000 zł 

natomiast wydatki na to zadanie to 971.000 zł . Ustawa zakłada ,że to powinno się 

bilansować ale jednak tak nie jest i 200 tys. zł musieliśmy zabezpieczyć z innych 

źródeł. Następna pozycja to opłata za korzystanie ze środowiska -108.000 zł , 

wpływy z tytułu nabycia prawa własności oraz prawa wieczystego użytkowania 

107.000 zł . Dotacje celowe w 2018r. stanowiły 11.109.000 zł po stronie wykonania  

w tym 607.000 zł na dochodach majątkowych. Wśród tych dotacji otrzymaliśmy 

dotacje  na  realizację zadań realizowanych w drodze umów pomiędzy jednostkami 

otrzymaliśmy  365.000 zł, na realizacje zadań finansowanych z UE 750 .000 zł  i tak 

wśród tych dotacji na zasadzie porozumień otrzymaliśmy dotację na konserwację 

rowu w Czeladzi Wielkiej 17.700 zł , na modernizację dróg gminnych w m. Ługi i 

Młynary  297.000 zł , dotacja od powiatu 23.000 na bieżące utrzymanie  przejętych 

dróg powiatowych  Wąsosz ul. Rzemieślnicza do granicy gminy Wąsosz i 12.700 zł  

na drogę Kowalowo- Czeladź.W - Baranowice . Na aktywizację osób młodych  

pozostających bez pracy  w powiecie górowskim otrzymaliśmy  kwotę 14.357 zł z 

Europejskiego Funduszu Społecznego , pozytywna  edukacja w gminie  Wąsosz ze 

środków UE 621.000 zł poza tym na „Maluch plus” otrzymaliśmy  30.000 zł oraz Klub 

Dziecięcy w Wąsoszu  404.000 zł , budowa kanalizacji w Wąsoszu  etap V to 

1.005.000 zł  i dotacja w wysokości 20.000 zł na infrastrukturę przy rz. Barycz w 

Wąsoszu. Struktura dochodów wg poszczególnych działów: Subwencje to 28 % , 

dochody osób prawnych i fizycznych to 29 % ,rodzina 26 %  to zasiłki w ramach 

programu 500 +, gospodarka kom i ochrona środowiska to 7 % , rolnictwo 3,3 %  i  

tutaj przede wszystkim wypłacona akcyza .  Wydatki budżetu Gminy zaplanowano na 

poziomie  37.927.000 i zostały zrealizowane w 96,8 % co stanowiło 36.718,545 zł . W 

strukturze tych wydatków największą pozycję stanowiły wynagrodzenia i pochodne 

od wynagrodzeń 31 % , świadczenia na rzecz osób fizycznych  wypłacane głównie 

przez OPS to 27 % , wydatki majątkowe 21 % , pozostałe wydatki bieżące 18 %   , 

dotacja na  zadania bieżące  2 % i wydatki na obsługę długu 1 %. W strukturze 

wydatków wg działów największą pozycję stanowi oświata i wychowanie -26%  , 

rodzina  prawie 26 % , gospodarka komunalna i ochrona środowiska 19 % , kultura i 

ochrona dziedzictwa narodowego 3 %, administracja publiczna 10 % , rolnictwo 2 % , 

transport i łączność 3 % . Dotacje przyznane z budżetu państwa, dotacje celowe na 

bezpieczeństwo publiczne i ochronę ppoż, a mianowicie komendy wojewódzkie 

policji 6.950 , ochotnicze straże pożarne p 13.300 zł , dotacja na szpital Rawicz 

21.000 zł  ,na przydomowe oczyszczalnie ścieków 21.800 zł, na kościół Ługi 7.300 zł  

, kultura fizyczna to  dotacja dla klubów sportowych kwota 259.000 zł . Udzielono 

również  dotacji podmiotowej  w kwocie 435.075 zł dla Zespołu Placówek Kultury i 

dotacji przedmiotową  w kwocie  132.805 zł  dla SZBGKiM. Wydatki majątkowe 

zrealizowano na poziomie 7.777.000 zł w tym modernizacja dróg gminnych 

1.106.000 zł , zakup kosiarki do poboczy 27.000 zł  , zakup nieruchomości w 

Wąsoszu to  44.000zł , wspomniana dotacja dla policji i osp  monitor wraz z 

oprogramowaniem  16.000 zł , wielozadaniowa baza programowo sprzętowa wraz z 

terminalem 31.500zł  , dotacja dla powiatu 20.000 zł , budowa klubu dziecięcego w 

Wąsoszu 720.000 zł ,budowa kanalizacji sanitarnej w Wąsoszu  etap V - 5.006.000 zł 
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, budowa wiaty garażowo magazynowej 285.000 zł , dotacje do przydomowych 

oczyszczalni ścieków prawie 22.000 zł , budowa oświetlenia ulicznego 50.000 zł , 

modernizacja i rozbudowa świetlic wiejskich 380.000 zł ,renowacja kościoła w 

Ługach 7.300 zł  i infrastruktura na rzece Barycz 42.000 zł. Wydatki na   wieloletnie 

programy inwestycyjne były przyjęte dwa zadania ; budowa kanalizacji sanitarnej i od 

roku 2009 do końca 2018r wydatkowano na te zadanie  łącznie  17.569.000 zł , na 

rekultywacje wysypiska śmieci w m. Wrząca Śląska zaplanowano 10.000 zł  ale ich 

nie wydano i od początku wydatkowano na to zadanie 30.000 zł . W wieloletniej 

prognozie finansowej pojawiły się również dwa zadania bieżące, a mianowicie  Klub 

dziecięcy dla Wąsosza  wydano 110.000 zł oraz pozytywna edukacja w gminie 

Wąsosz  442.000 zł . Realizacja dochodów na poziomie 34.130.000 zł i wydatków na 

poziomie  36.718.000 zł  spowodowała ujemny wynik budżetowy w kwocie 2.588.000 

zł . Zobowiązania jednostek organizacyjnych i zobowiązania finansowe łącznie na 

koniec 2018r. to  13.699.000 zł z tego zobowiązania finansowe  z tytułu :  kredytów  

,pożyczek i wykup obligacji komunalnych  12.451.000 zł w tym kredyty 824.000 zł , 

wykup obligacji  komunalnych 6.140.000 zł i pożyczki  Funduszu Ochrony 

Środowiska  5.457.000 zł . Zobowiązania jednostek organizacyjnych to  kwota 

1.248.000 zł, a są to  przede wszystkim trzynastki  i pochodne  również te faktury 

które wpłynęły po 1 stycznia a dotyczą 2018r  muszą być ujęte do ksiąg 

rachunkowych za 2018r. Są tam rachunki za wywóz odpadów komunalnych i za 

oświetlenie uliczne oraz bieżące utrzymanie jednostek budżetowych. Świadczenia 

alimentacyjne to jest największa kwota  należności w budżecie .Należności są na 

poziomie 3.917.000 zł natomiast same świadczenia alimentacyjne na rzecz gminy  to 

2.617.000 zł na rzecz budżetu państwa 4.746.000 zł  czyli od momentu od kiedy 

fundusz alimentacyjny obsługuje gmina jest to kwota 7.364.000 zł i z roku na rok ta 

kwota rośnie a nie maleje mimo ,że są prowadzone intensywne działania w zakresie 

ściągnięcia tych należności od dłużników alimentacyjnych. Na koniec 2018r na 

rachunkach bankowych mieliśmy kwotę  1.181.000 zł . W sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy Wąsosz za 2018r  było również  dołączone sprawozdanie Zespołu 

Placówek Kultury w Wąsoszu ze swojej działalności i tak na koniec roku wykazano 

zobowiązania i w kwocie 9.008.000 zł i środki pieniężne na rachunku 12.918 zł,   a 

przychody zamknęły się kwotą 728.000 zł oraz dotacje  celową na zakup nowości 

wydawniczych 4.700 koszty wyniosły 725.000 zł . Wynik finansowy to jest zysk w 

kwocie 7.517 zł. Oprócz tych danych finansowych jest załączona informacja o stanie 

mienia komunalnego .Zgodnie z tą informacją Gmina posiadała  prawo  własności 

nieruchomości na kwotę 7.695.000 zł i jest to powierzchnia użytków  gruntów , lasów 

, wód na  powierzchni 795 ha z tego  użytki rolne stanowiły 66 % , wody 6 %  , grunty 

zabudowane i zurbanizowane 16 % , grunty leśne 9 %. Gmina jest właścicielem 163 

lokali mieszkalnych  w 65 budynkach mieszkalnych , budynki gospodarcze 44  , 

obiekty kultury 31  w tym świetlice wiejskie 28 ,  lokale użytkowe 9 , 13 budynków 

remiz osp , 3 szkoły  , przedszkole i klub dziecięcy. Transakcje sprzedaży 

dokonanych w 2018r było  12 na kwotę  58.874 zł gdzie sprzedano 5 lokali 

użytkowych , 2 działki zabudowane i 5 działek niezabudowanych . Wpływy z czynszu 

wyniosły 109.864 zł . Do gminnego zasoby nieruchomości przyjęto nieodpłatnie w 
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ramach komunalizacji mienia Skarbu Państwa  grunty orne w m. Ługi,  dwa 

pastwiska w m. Świniary , Wrząca Wielka  i dwie drogi Wodniki i Wiewierz. Gmina 

posiada również  grunty w użytkowaniu wieczystym i opłata za te grunty to 5.125 zł 

natomiast powierzchnia działek to 38.514 m2 osoby fizycznie posiadają 29.000m2, a 

osoby prawne 9.500 m2. W 2018r opłata roczna wyniosła 17.021 zł. Oprócz 

wykonania budżetu w formie opisowej gmina zobowiązana jest do sporządzenia 

sprawozdań łącznych jednostek budżetowych i zakładów budżetowych do bilansu z 

wykonania budżetu i bilansu skonsolidowanego. Bilans skonsolidowany obejmuje 

bilans wykonania budżetu ,bilans łączny jednostek i zakładów budżetowych, 

sprawozdanie  finansowe ZPK oraz sprawozdania jednostek, w których gmina 

posiada udziały i taką jednostką jest spółka wodociągowa gdzie gmina posiada100 % 

udziałów i Spółdzielnia Socjalna gdzie gmina posiada 98 % udziałów. To łączny 

bilans skonsolidowany zamknął się kwotą 109.246.000 zł ,po stronie aktywów 

trwałych wartość majątku to 106.162.000 zł , majątek obrotowy to 3.076.000 zł , 

fundusz to 93.784.000 zł  natomiast zobowiązania długoterminowe 11.721.000 zł i 

zobowiązania krótkoterminowe 3 mln zł . Na koniec roku 2018 skumulowany wynik 

na zasobach budżetu do deficyt  w kwocie  8.829.000 zł ,wynik roku 2.588.000 zł to 

też deficyt i zobowiązania 12.541.000 zł. Wobec powyższego wolne środki na  koniec 

2018r. to kwota 1.033.000 zł   

b) odczytanie opinii RIO we Wrocławiu 

W dalszej części  sesji Pan Przewodniczący Rady odczytał  Uchwałę Nr IV/35/2019 

Składu Orzekającego RIO z dnia 29 kwietnia 2019r.w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu gminy 

Wąsosz w roku 2018. Skład Orzekający RIO wydał opinię pozytywną. 

                                             Uchwała  RIO – stanowi załącznik do protokołu 12 

c) przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej 

Pani Jolanta Maślejak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek 
Komisji w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wąsosza za 2018r. Komisja 
Rewizyjna w składzie: 

1. Maślejak Jolanta- Przewodnicząca Komisji 
2. Dąbek Ewa- członek Komisji 
3. Chorostkowski Jacek- członek Komisji 
4. Czaja Renata- członek Komisji, 
5. Szyjka Robert – członek Komisji 

działając na podstawie art. 18.a ust 3 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie 
gminnym oraz art. 270 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych, po 
rozpatrzeniu sprawozdania finansowego za 2018r, sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Wąsosz za 2018r wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  we 
Wrocławiu o tym sprawozdaniu  -pozytywnie ocenia i wnioskuje o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Wąsosza z tego tytułu. 
Zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza Wąsosza Nr 67/19 z dnia 25 marca 2019r. Rada 

Miejska Wąsosza otrzymała w ustawowym terminie sprawozdanie roczne z 
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wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem rocznym z 

wykonania planu finansowego Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu i informacji o 

stanie mienia gminy. Na podstawie przeprowadzonej analizy danych oraz informacji 

zawartych w w/w sprawozdaniu Komisja Rewizyjna wydała pozytywną opinię o 

przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu  z wykonania  budżetu 

Gminy Wąsosz za 2018r. Komisja Rewizyjna wraz ze skarbnikiem gminy Wąsosz 

Panią Jadwigą Rodzewicz omawiała część opisową sprawozdania, jak również 

przeanalizowała sprawozdania finansowe składające się z bilansu z wykonania 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego Gminy Wąsosz; bilansu z wykonania 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego; bilansu jednostek budżetowych i 

samorządowych zakładów budżetowych; rachunku zysków i strat gminy Wąsosz oraz 

zestawienia zmian funduszu jednostki.   

Komisja zapoznała się również z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu Nr IV/35/2019 z dnia 29 kwietnia 2019r. w sprawie 

wydania pozytywnej opinii o przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza sprawozdaniu 

rocznym z wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2018r. Członkowie Komisji 

Rewizyjnej ze szczegółowością zajmowali się na posiedzeniach analizą budżetu 

gminy Wąsosz za 2018r, który został przyjęty uchwałą Rady Miejskiej Wąsosza Nr 

XXXV/251/17 z dnia 12 grudnia 2017r. planując dochody w kwocie 31.830.510,00 zł, 

a wydatki w kwocie 34.172.329,00zł. W trakcie roku Rada Miejska Wąsosza podjęła 

8 uchwał w sprawie zmian w budżecie gminy, ponadto Burmistrz na podstawie 

ustawowych upoważnień oraz upoważnień wynikających z uchwały budżetowej 

wydał 13 Zarządzeń dotyczących zmian  w budżecie co ostatecznie zamknęło budżet 

po stronie dochodów kwotą 34.305.644,09 zł, a po stronie wydatków kwotą 

37.927.403,20 zł . W celu dokonania oceny stopnia realizacji dochodów gminy 

Wąsosz za 2018r. członkowie Komisji Rewizyjnej wraz ze skarbnikiem gminy 

przeprowadzili bardzo szczegółową analizę części opisowej sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Wąsosz za 2018r. w zakresie dochodów gminy i struktury 

ich wykonania oraz przeanalizowali wpływ udzielonych ulg i umorzeń na poziom ich 

realizacji. W 2018r. dochody gminy Wąsosz wykonane zostały w wysokości 

34.130.141,40 zł co stanowi 99,5 % planu rocznego po zmianach. Tak bardzo wysoki 

procent wykonania planu świadczy o tym ,iż budżet gminy Wąsosz w zakresie 

planowanych dochodów został skonstruowany realnie. Analizując strukturę 

zrealizowanych dochodów w 2018r członkowie komisji zwrócili uwagę na fakt , iż 

dochody bieżące w kwocie 32.383.499,66zł stanowiły 99,6 % ogółu zrealizowanych 

przez gminę Wąsosz dochodów, natomiast dochody majątkowe w kwocie 

1.746.641,74. zł  stanowiły 5.00 % ogółu zrealizowanych przez gminę dochodów, 

pełniąc tym samym rolę dodatkowego źródła zasilania budżetu gminy, pozwalającym 

na realizację dodatkowych zadań. Dodatkowo dokonano sprzedaży mienia 

komunalnego tj.  5 lokali mieszkalnych, 2 działki zabudowane na cele użytkowe i 5 

działek niezabudowanych  osiągając dochód na poziomie 58.874,41 zł . Dokonując 

oceny stopnia realizacji dochodów własnych gminy Komisja Rewizyjna 

przeanalizowała szczegółowo strukturę zaległości podatkowych i innych dochodów 
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cywilnoprawnych. Wpływy z tytułów kosztów egzekucyjnych, opłat komorniczych i 

kosztów upomnień wyniosły 11.320,30 zł .Podjęte działania windykacyjne stanowczo 

wpłynęły na poziom zaległości i tym samym na stopień realizacji dochodów własnych 

gminy. Z drugiej jednak strony na poziom realizacji dochodów gminy wpływają także 

obniżenia górnych stawek podatków i opłat których wysokość uchwala Rada Miejska 

Wąsosza jednakże członkowie Komisji zwrócili uwagę , iż stawki podatkowe zostały 

ustalone realnie biorąc pod uwagę warunki społeczno- gospodarcze mieszkańców 

gminy Wąsosz. Komisja Rewizyjna przeanalizowała celowość dokonanych wydatków 

w gminie Wąsosz za 2018 r, oraz omówiła przeprowadzone inwestycje. Wydatki 

budżetu  gminy Wąsosz zatwierdzone uchwałą Rady Miejskiej Wąsosz Nr 

XXXV/251/17 w kwocie 34.172.329,00 zł zostały w trakcie roku zwiększone do kwoty 

37.927.403,20 zł. Zmiany planów wydatków były następstwem dostosowania ich do 

zmieniających się dochodów budżetowych oraz faktycznych potrzeb, natomiast 

podstawą zmian w trybie ich przemieszczeń pomiędzy działami i rozdziałami bądź 

paragrafami klasyfikacji budżetowej stanowiły okresowe analizy przebiegu ich 

faktycznej realizacji. Ostatecznie wydatki budżetowe gminy Wąsosz zrealizowane w 

2018r. zamknęły się kwotą 36.718.545,33 zł stanowiąc 96,81% planu rocznego po 

zmianach. W strukturze wydatków budżetowych zrealizowanych w 2018r. wydatki 

bieżące stanowiły 96,12% wykonania budżetu. Z kolei wydatki majątkowe stanowiły 

21,2% ogółu wydatków.  Analizując strukturę zrealizowanych wydatków niezmiennie  

najwyższy udział miały wydatki poniesione głównie na zadania w zakresie ochrony 

zdrowia i świadczeń pomocy społecznej, oświaty i opieki wychowawczej, 

administracji publicznej wraz z promocją, rolnictwa oraz gospodarki komunalnej i 

ochrony środowiska. Oceniając stopień realizacji wydatków w 2018r. Komisja 

Rewizyjna zwróciła szczególną uwagę na poziom dokonanych wydatków 

inwestycyjnych. A zatem na wydatki majątkowe związane z realizacją zadań 

inwestycyjnych w budżecie gmina Wąsosz zaplanowała kwotę 7.818.100,00 zł  z 

czego wydatkowano kwotę 7.777.379,05zł co stanowi 99,48% wykonania planu. 

Pomiędzy  2017r. a rokiem 2018 r. różnica w wydatkach inwestycyjnych wyniosła 

5.413.958,05 zł. Komisja przeanalizowała wszystkie zrealizowane w 2018r zadania 

inwestycyjne pod katem celowości i gospodarności w wydatkowaniu środków 

publicznych. W wyniku tej analizy stwierdzono, że sfinansowane zadania są celowe i 

zrealizowane  zgodnie z obowiązującymi uregulowaniami i przepisami. W ramach 

przeprowadzonych inwestycji ważnymi dla społeczności gminnej są inwestycje 

drogowe w których zrealizowano  modernizację dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych w miejscowościach Ługi - Unisławice, Czarnoborsko, Wiewierz, Młynary. 

Budowa budynku garażowego, zakup kosiarki bijakowej czy też zamontowanie 

nowego pomostu na rzece Barycz to jedne z ważniejszych inwestycji które 

przyczyniły się do polepszenia warunków bytowych mieszkańców gminy . Istotną rolę 

dla rozwoju gminy odegrała jak w latach poprzednich budowa V etapu kanalizacji 

sanitarnej wraz z wykonaniem przyłączy kanalizacyjnych na która wydatkowano 

5.006.250,15 zł. Z kolei inwestycje dotyczące budowy i modernizacji świetlic 

wiejskich, zakup urządzeń na place zabaw, zakup i montaż klimatyzacji w świetlicach 

z pewnością przyczyniły się do poprawy warunków społeczno- kulturalnych 
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mieszkańców gminy Wąsosz. Komisja Rewizyjna popiera kontynuację programu 

stypendialnego dla uczniów oraz lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu gminy Wąsosz. Rozbudowa przedszkola 

samorządowego w celu utworzenia Klubu dziecięcego oraz wdrożenie projektu 

,,Pozytywna edukacja w gminie Wąsosz'' pokazuje jak wielkie znaczenie i jak dużą 

rolę w naszej gminie odgrywa  oświata. Pozostałe zadania inwestycyjne 

przeprowadzone na terenie gminy Wąsosz, także znalazły uznanie w ocenie Komisji , 

a potrzeby ich realizacji podyktowane były występującymi  problemami wynikającymi 

z konieczności bądź to usprawnienia funkcjonowania jednostek podległych gminie i 

poprawie stopnia realizowanych przez nich zadań bądź też z konieczności naprawy i 

remontu mienia celem polepszenia życia lokalnej społeczności i wizerunku naszej 

gminy. Dokonując oceny przeprowadzonych inwestycji Komisja Rewizyjna 

przeanalizowała również źródła sfinansowania poszczególnych zadań zwracając 

szczególną uwagę na uzyskane przez gminę dofinansowania i otrzymane dotacje 

pozyskane w ramach umów z poszczególnymi podmiotami szczebla wojewódzkiego i 

krajowego. Rok 2018r w ocenie Komisji był kolejnym, w którym gmina Wąsosz  

znaczne środki przeznaczyła na inwestycje. Komisja Rewizyjna  sprawdziła stan 

należności i zobowiązań gminy Wąsosz w 2018r. oraz zapoznała się ze stanem 

mienia komunalnego. Analizując stan zobowiązań gminy komisja  omówiła 

poszczególne zobowiązania jednostek organizacyjnych w podziale na rozdziały 

klasyfikacji budżetowej. Ponadto komisja zapoznała się ze składnikami majątkowymi 

gminy Wąsosz. Nad bieżącym stanem technicznym budynków czuwa Samorządowy 

Zakład Budżetowy Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu. W 2018 r. 

pod zarządem instytucji były163 lokale mieszkalne mieszczące się w 65 budynkach 

mieszkalnych o łącznej powierzchni 8.450,76 m kw. 

Podsumowując całość gospodarki finansowej gminy Wąsosz w 2018 r, członkowie 

Komisji Rewizyjnej pozytywnie ocenili jej realizację pod kontem legalności, celowości 

i gospodarności. Nie stwierdzono wydatkowania środków bez planu bądź niezgodnie 

z realizacją zadań nałożonych na gminę ustawą o samorządzie gminnym. Nie 

stwierdzono wystąpienia zobowiązań wymagalnych. Realizacja dochodów i 

wydatków spowodowała ujemny wynik budżetowy  w kwocie 2.588.403,39 zł. 

Dodatkowo przez cały 2018 r Rada Miejska Wąsosza nadzorowała wykonanie  

budżetu gminy oraz kierunki wydatkowania środków publicznych podejmując 

stosowne uchwały, a Komisja Rewizyjna zgodnie z przyjętym planem pracy 

przeprowadziła kontrolę  w podległych jednostkach organizacyjnych gminy. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Wąsosza tylko w 5 osobowym  składzie : 

• Maślejak Jolanta  
• Chorostkowski Jacek 
• Czaja Renata 
• Dąbek Ewa 
• Szyjka Robert 
odbyła 3 posiedzenia komisji w wyniku, których wydała pozytywną opinię na 

temat sprawozdania finansowego, sprawozdania  z wykonania budżetu gminy 
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Wąsosz za 2018 r i sformułowała wniosek o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Wąsosza. Wniosek  został przez członków Komisji Rewizyjnej 

przegłosowany na posiedzeniu w dniu 23 maja 2019r. jednomyślnie 5 głosami 

„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” i został potwierdzony podpisami. 

                                                  Wniosek Komisji Rewizyjnej to załącznik do  

                                                    Protokołu 13 

Następnie Pan Wiesław Stolicki–Przewodniczący Rady odczytał uchwałę 

Nr IV/55 /2019r  Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 28 maja 2019r .w 

sprawie opinii o przedłożonym  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium  Burmistrzowi Wąsosza za 2018r.  Skład Orzekający RIO we Wrocławiu 

wydał pozytywną opinię o wniosku Komisji  Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Burmistrza Wąsosza za 2018r. 

                                          Uchwała RIO – stanowi załącznik do protokołu14 

 

d) dyskusja 

Pan Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję  

Pan radny Jacek Chorostkowski – rozumiem ,że dyskutujemy nad dwoma 

punktami sprawozdania  z wykonania budżetu i absolutorium. Jest to absolutorium 

historyczne i jedyne w swoim rodzaju w Gminie Wąsosz bo przez 20 lat nie było 

takiego i drugiego takiego nie będzie bo ustawodawca zaplanował ,że maksymalnie 

10 lat może trwać kadencja burmistrza. Opierając się na dyskusji wspólnych  komisji 

Rady Miejskiej Wąsosza jest mi najzwyczajniej przykro, że wszystkie instytucje 

kontrolujące i cały sztab urzędniczy około 50 osób, który pracuje nad uczciwością, 

legalnością wydawanych pieniędzy i to wszystko jest ok, a pada takie sformułowanie  

papier wszystko zniesie, a rzeczywistość to była zupełnie inna. Pada drugie 

sformułowanie  jak za czasów PZPR. Reprezentuję tamtą część rady i zawsze  

wszystko było w najlepszym porządku i nie ma takich podstaw do sformułowania, że 

papier wszystko zniesie, a życie  to było życie. 

Pan radny Andrzej Rapior- jestem bardzo zadowolony i zagłosuje za absolutorium 

dla obecnego Burmistrza i również dla Burmistrza poprzedniego i poprzedniej Rady . 

Na przełomie grudnia 2018r. stycznia i lutego 2019 r. krążyła na terenie Wąsosza 

fama ,że Burmistrz Stuczyk  z poprzednią Radą zrobił takie zadłużenie bo robił 

inwestycje pod siebie .Niestety sprawozdanie, opinia Komisji Rewizyjnej i  opinia RIO 

pokazała światło inne. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Wąsosz za 2018 rok 
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Pan Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

Rady :  

Na sali obecnych było 14 radnych. 

                                                        Protokół  z głosowania to  zał. do protokołu 15 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  uchwałę Nr X/58/19 w sprawie  zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Wąsosz za 2018r – jednomyślnie 14 głosami 

„za”  

                                   Uchwała Nr X/58/19 stanowi załącznik do protokołu 16 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Wąsosza za 2018 rok. 

 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

Rady :  

Na sali obecnych było 14 radnych. 

                                                        Protokół  z głosowania to  zał. do protokołu 17 

. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 14 głosami „za” Uchwałę Nr 

X/59/19 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wąsosza za 2018 rok. 

  

                               Uchwała Nr X/159/19 stanowi załącznik do protokołu 18 

 

Następnie Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza poprosił o głos .Podziękował 

za głosowanie i  udzielone absolutorium . Burmistrz powiedział „ Mam świadomość, 

że to absolutorium nie jest tylko dla mnie  ale również dla poprzedniego Burmistrza 

Stuczyka  bo on w większości wykonywał  budżet 2018r. i  z tego tytułuj składam 

jemu gratulacje . Składam też gratulacje dla poprzedniej rady, która uchwalała budżet 

Gminy na 2018r. Dziękuję ze swojej strony będę się starał, aby w następnych latach 

absolutorium  było takie same dla mnie”.  

Na sali posypały się oklaski. 
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Następnie gratulacje  Burmistrzowi złożyli Dyrektorzy szkół z okazji otrzymanego 

absolutorium za 2018r życząc jemu zdrowia, wytrwałości i tego żeby dalsza praca 

była przyjemna , przyjazna  i satysfakcjonująca.  

Salę obrad opuściła radna Ewa Golba  11.05. Na sali pozostało 13 radnych. 

Przerwa w obradach 11.15 do 11.30 

  
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
na terenie gminy Wąsosz oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków. 
 
Projekt uchwały przedstawił p. Marcin Koziński – sekretarz Gminy. Poinformował ,że  
żeby ustalić zasady korzystania z przystanków należy je wcześniej zlokalizować. Ta 
uchwała wiąże te dwie rzeczy : ustala lokalizację przystanków oraz ustala zasady 
korzystania z tych przystanków. Generalnie zasady korzystania z przystanków  są 
takie: żeby z nich korzystać należy uzyskać zezwolenie od Burmistrza no i z 
przystanków należy tak korzystać, aby ich nie niszczyć, nie wieszać żadnych reklam i 
ich nie dewastować. Miejsca lokalizacji tych przystanków są niezbędne do 
postępowań przetargowych związanych z nowymi trasami dowozu uczniów do szkół 
na terenie gminy. W trakcie posiedzenia komisji wspólnych Rady  była dyskusja w 
sprawie lokalizacji nowych przystanków w Baranowicach, Rudnej Małej i Bełczu 
Górnym. . W Baranowicach przystanek zlokalizujemy  formalnie go postawimy i 
wówczas wystąpimy o zmianę  tej uchwały. W Rudnej Małej – przystanek jest już 
uwzględniony. W Bełczu Górnym musimy się zastanowić i zrobić zmianę organizacji 
ruchu i wystąpić do Powiatu w tej sprawie . 
 
Pani  Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego  poinformowała ,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  
pozytywna. 
 
Dyskusji nie było 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr X/60/19 w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych na terenie gminy Wąsosz oraz warunków i zasad korzystania 
z tych przystanków. 
                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 19 
                                                       Uchwała Nr X/60/19 to zał. nr 20 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zasad przeprowadzania naboru 
wniosków o zawarcie umowy najmu nowych lokali mieszkalnych. 
 

 
Pan Przewodniczący udzielił głosu p. Pawłowi Walkowiakowi  - kier. Referatu 
Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM Wąsosza.  
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Pan Walkowiak  poinformował ,że Burmistrz już wcześniej  przy omawianiu raportu o 
stanie gminy mówił  o tym jak ważny jest problemem jest zaspakajanie potrzeb 
mieszkaniowych . Coraz więcej wpływa  wniosków o przydział lokali mieszkalnych. 
Najistotniejsze jest to ,że projekt tej  uchwały nie dotyczy  naboru wniosków  lokali 
zasobu mieszkaniowego gminy . Ten projekt uchwały dotyczy lokali mieszkalnych 
które pojawią się na rynku prywatnym. Dnia 1 stycznia 2019 weszła ustawa tzw. 
„mieszkanie na start”  gdzie przewidziano taką pomoc, że osoby ubiegające się o 
mieszkanie, których nie stać na zakup mieszkania na rynku prywatnym , a których 
dochody są tak duże ,że nie mogą ubiegać się skutecznie  o przydział lokalu z 
zasobu gminy.  Wedle symulacji Rządu tych osób jest około 40 % .Bardzo istotnym 
argumentem jest to, że po stronie gminy nie występuje żaden czynnik by gmina 
ponosiła środki finansowe z budżetu  gminy . Program ten jest realizowany przez 
inwestora prywatnego przy współudziale Gminy .Gmina jest tylko pośrednikiem, 
uczestniczy w wyborze najemców, którzy posiadając kryteria uwzględnione w  
projekcie uchwały rady będą mogły ubiegać się  o zawarcie umowy najmu a tym 
samym będą otrzymywały dopłaty z budżetu państwa. Te dopłaty będą udzielane 
przez Bank Gospodarstwa Krajowego. To ,że ta uchwała znalazła się w porządku 
obrad sesji  wynika z tego ,że do Urzędu wpłynął wniosek inwestora, który 
wybudował w Wąsoszu budynek wielolokalowy 13 lokali . Te lokale planuje inwestor 
przeznaczyć do wynajmu i prosi o pomoc w przygotowaniu takiej uchwały , aby te 
lokale były objęte tym dofinansowaniem. się  ubiegać o dofinansowanie. W założeniu  
tego dofinansowania  wynika ,że  np. rodzina która składa się z trzech osób, a lokal 
mieszkalny wynosiłby 50 m2 to dopłata  do czynszu z budżetu państwa byłaby w 
wysokości 300 zł .Jeżeli Rada podejmie taką uchwałę to  kolejnym krokiem będzie 
podpisanie umowy z prywatnym inwestorem gdzie zostaną ujęte zasady nabory 
wniosków , harmonogram . Później wystąpimy do Baku Gospodarstwa Krajowego i 
dopiero gdy umowa pomiędzy Gminą a Bankiem  zostanie zawarta będziemy mogli 
ogłosić nabór. W uchwale musimy określić cechy pierwszeństwa naboru. 
Pierwszeństwo przyznaje się rodzinom , które posiadają co najmniej 1 dziecko. 
Najwięcej punktów otrzymają rodziny, które korzystają z lokalu z zasobu gminy , 
które później muszą zdać lokal komunalny. Uwzględnione w pierwszeństwie są 
rodziny z niepełnosprawnościami oraz osoby które ukończyły 65 rok ,życia. Gmina 
nie ponosi żadnych środków finansowych , a przy tych możliwościach gmina realizuje 
zadania dotyczące zaspakajanie potrzeb mieszkaniowych. 
 
 
Pani Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego poinformowała ,że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 
projekt uchwały. 
 
Dyskusja : 
 
Radny Jacek Chorostkowski – dziękuje , za bardzo kompetentne informacje, ale 
mam  pytanie czy uchwała jest adresowana do wszystkich deweloperów którzy 
wybudują domy na terenie naszej gminy? 
 
P. Paweł Walkowiak – Kier Ref Rolnictwa i Gospodarki Gruntami -Tą uchwałę 
podejmujemy na wniosek inwestora „Urbano” . Za dużo takich mieszkań nowych nie 
mamy , a jeżeli się pojawia to każdy może złożyć wniosek  o dofinansowanie 
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Radny Jacek Chorostkowski – Czy wspólnoty  mieszkaniowe i spółdzielnie mogą 
ubiegać się w myśl tej ustawy o takie dofinansowanie ? 
 
P.Walkowiak – Tą pomocą mogą być objęte nowe lokale mieszkalne bądź lokale 
zrewitalizowane  w myśl ustawy o rewitalizacji. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- Jeżeli spółdzielnia mieszkaniowa  zrewitalizuje  jakiś 
blok i będzie miała takie lokale to wówczas będzie mogła wystąpić do gminy o  
dofinansowanie do czynszu   bo przyznam szczerze ,że dofinansowanie w wysokości 
300 zł miesięcznie do  czynszu lokalu mieszkalnego o pow. 50 m2 to całkiem dobre 
dofinansowanie. Czy wobec tego lokale te będzie przydzielała powołana w gminie 
Komisja ds. mieszkaniowych ? 
 
P.Walkowiak – kier. Referatu UM – nie będzie tych czynności wykonywała Komisja  
tylko urzędnik z referatu, któremu przypisano te zadania. Pracownik  będzie się tym 
zajmował wydając  w tej sprawie decyzje administracyjne gdzie muszą być spełnione 
określone warunki . Przy przyznawaniu   tego dofinansowania nie jest  brana pod 
uwagę inna ocena np. komisji mieszkaniowej. 
 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr X/61/19  w sprawie zasad przeprowadzania 
naboru wniosków o zawarcie umowy najmu nowych lokali mieszkalnych 

                                                                  
                                           Protokół z głosowania to zał.21 . 
                                           Uchwała Nr X/61/19 to zał.22. 
 
 
Ad 13.  Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Centrum Usług Wspólnych 
Gminy Wąsosz. 
 
 
Ten projekt uchwały omówił  p. Paweł Niedźwiedź Burmistrz , który stwierdził ,że 
projekt dotyczy  likwidacji Centrum Usług Wspólnych Gminy Wąsosz.  Ta jednostka 
organizacyjna została powołana we wrześniu 2017r. a jej zadaniem była obsługa 
księgowa, kadry, płace jednostek organizacyjnych co miało usprawnić prace tych 
jednostek. Na posiedzenie wspólne komisji zaproszeni byli kierownicy jednostek oraz 
Dyrektor CUW, na którym była prowadzona  burzliwa dyskusja w tej sprawie . 
Kierownicy jednostek złożyli pisma w sprawie złej oceny współpracy z CUW. Na tym 
posiedzeniu wypowiadali się wszyscy .Teraz stoimy przed podjęciem decyzji  i aby 
ten CUW dalej funkcjonował musiałby obsługiwać wszystkie jednostki organizacyjne 
gminy, a nie tylko część jak było dotychczas. Jeżeli państwo podejmiecie uchwałę w 
przygotowanej wersji to z dniem 31 sierpnia 2019r. placówka ta zostaje zlikwidowana 
i te osoby, które tam pracują znajdą zatrudnienie w poprzednich jednostkach lub też 
innych jednostkach organizacyjnych gminy.  Konsekwencji w redukcji zatrudnienia 
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nie będzie . Przed utworzeniem CUW pracownicy przeszli z poszczególnych 
jednostek szkół i prowadzili to samo co we wcześniejszych placówkach. 
 
 
Komisja Oświaty , Kultury , Zdrowia , Sportu i Opieki Społecznej wyraziła pozytywną 
opinię do tego projektu uchwały o czym poinformowała jej przewodnicząca Ewa 
Dąbek. 
 
Dyskusja : 
 
Radny Jacek Chorostkowski – byłem świadkiem tej dyskusji  i nie można stać 
naprzeciw szczęściu Dyrektorów szkół ,którzy chcą mieć w swoich  placówkach 
księgowe na etacie by na bieżąco działać jednakże mam pytanie bo w ostatnim 
czasie złożyłem interpelację na którą otrzymałem odpowiedź  internetową bądź 
encyklopedyczną „ że w gminie Wąsosz  w okresie wskazanym przez pana był 
prowadzony audyt lecz jedynie w CUW Gminy Wąsosz „ i druga  odpowiedź „ Audyt 
to kontrola organizacji pod względem  finansowym i organizacyjnym oraz analiza 
perspektyw  jego rozwoju prowadzona przez ekspertów. Czasem w ramach audytu 
wykonuje się również  wycenę majątku szczególnie w sektorze prywatnym. Definicja 
słowa audyt wykazuje jasno jej cel.” No i skoro robione to było w styczniu dlaczego 
nie robiono kroków naprawczych przez tyle miesięcy. Spodobało mi  się tutaj 
stwierdzenie p. Dyrektor ,że jeżeli  stworzyliśmy coś wydatkowaliśmy jakieś środki to 
można to usprawnić by to działało poprawnie. Ja też stoję na tym stanowisku ,że  był 
ten audyt i  jednak przez 5 miesięcy nie zrobiliśmy nic. 
 
Pan Burmistrz – Po wynikach audytu złożyliśmy wniosek z zaleceniami 
pokontrolnymi do wykonania i realizacji tego do końca maja b.r. ale jednak w tej 
sprawie nie zrobiono nic .Myślałem ,że da rade to naprawić. 
 
Radny Jacek Chorostkowski - Szkoda ,że co ś musimy likwidować. 
 
Pan Burmistrz – mi też jest szkoda likwidować tą jednostkę ale jest to prośba 
dyrektorów którzy uważają ,że ta współpraca nie jest zbyt dobra. Nie ze względów 
personalnych  
 
Radny Rapior Andrzej – ja tak jak  uważam ,jak radny Jacek mówi , że należało  
usprawnić ,szukać rozwiązań jak wyjść z tego impasu . Ta jednostka działa dwa lata i 
nie każdy  z początku był orłem i pracował tak jak powinno . Należało wyciągnąć 
wnioski i szukać rozwiązań do dalszej współpracy Ja zagłosuje przeciwko likwidacji  
CUW ponieważ nie zgadzam się z wszystkimi argumentami. 
 
Pan Burmistrz – ja to rozumiem ,że  ma pan prawo mieć inne zdanie , a każdy radny 
głosuje tak jak uważa i ja szanuje  tą decyzję. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła 11 głosami „za” ,1 „przeciw”  ,1 
„wstrzymującym” uchwałę w sprawie likwidacji Centrum Usług Wspólnych 
Gminy Wąsosz. 
 
 
                                                 Protokół z głosowania to zał. 23 
                                                 Uchwała Nr X/62/19 to zał. 24  
 
 
 
Ad 14.  Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
gminy Wąsosz na lata 2019-2032  

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2019r. 
 

Pan  Przewodniczący obrad udzielił głosu p. Jadwidze Rodzewicz – skarbnik Gminy 
,która poinformowała zebranych, że zmiana wieloletniej prognozy finansowej gminy 
Wąsosz podyktowana jest bieżącymi zmianami budżetu, które były dokonane w 
okresie od stycznia do czerwca 2019 . W tym okresie przeprowadzono zmiany 
dochodów i wydatków  w łącznej kwocie  921 621,62 zł . Nie zmieniły się zadania ujęte 
w wieloletniej prognozie, nie zmienił się wynik budżetu,  a zmieniła się jedynie struktura 
dochodów i wydatków. Ta uchwała wiąże  się ściśle ze zmianami budżetu . Realizacja 
dochodów powyżej zaplanowanych kwot o sumę 27.893 zł, a po stronie wydatków 
proponujemy te środki przeznaczyć na wydatki związane z oświatą i wychowaniem 
oraz  8 .000 zł na  windykacje należności , oraz z rezerwy ogólnej zmniejszamy kwotę 
29.342 zł i planujemy przeznaczyć ja  na dowóz dzieci do szkół bo braknie do końca 
roku ok. 50.000 zł na ten cel. 

Następnie radna Renata Czaja – poinformowała ,że Komisja Budżetu ,Inwestycji i 
Mienia Komunalnego   wyraziła pozytywną opinie do przedstawionego projektu 
uchwały. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”, 0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr X/63/19 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Wąsosz na lata 2019-2032  

 

                                                           Protokół z głosowania  to zał. 25, 
                                                           Uchwała Nr X/63/19 to zał.26  
 
Komisja Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego wyraziła pozytywną opinię do  
projektu  uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz  na 2019r -
poinformowała jej przewodnicząca Renata Czaja. 
 
Dyskusji nie było. 
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Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym”   uchwałę  Nr X/ 64 /19  w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2019r. 

                                         Protokół z głosowania  to zał. 27. 
                                         Uchwała Nr X/ 64 /19 stanowi zał. 28 
 
 

Ad 16.  Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę nr IX/51/19 z dnia 28 maja 2019 
w sprawie określenia wymagań, jakim powinien odpowiadać projekt budżetu 
obywatelskiego gminy Wąsosz na 2020 rok. 
 
Pan Przewodniczący Rady  udzielił głosu p. Marcinowi Kozińskiemu – sekretarzowi 
Gminy ,który poinformował, na poprzedniej sesji była podjęta uchwała w sprawie  
budżetu obywatelskiego,  ale po sprawdzeniu uchwały przez nadzór prawny  
Województwa Dolnośląskiego  była sugestia  dotycząca braku  w podjętej uchwale  
prowadzenia trybu odwoławczego od projektów, które nie zostały wybrane . W 
związku z tym wprowadzamy tą zmianę do wcześniejszej uchwały natomiast 
pozostałe kwestie uchwały nadal pozostają takie same jak były. 
 
Następnie radna Renata Czaja – poinformowała ,że Komisja Budżetu ,Inwestycji i 
Mienia Komunalnego   wyraziła pozytywną opinie do przedstawionego projektu 
uchwały. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr X/65/19 zmieniającej  uchwałę nr IX/51/19 z dnia 
28 maja 2019 w sprawie określenia wymagań, jakim powinien odpowiadać 
projekt budżetu obywatelskiego gminy Wąsosz na 2020 rok. 
 
  
                                                  Protokół z głosowania to zał. 29, 
                                                  Uchwała Nr X/65/19 to zał.30 
 
Ad 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/4/18 Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 30 listopada 2018r w sprawie powołania Komisji Skarg 
,Wniosków i Petycji. 
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Pan Przewodniczący poinformował ,że w związku z wygaśnięciem mandatu radnego 

Zbigniewa Lasaka oraz przeprowadzonymi wyborami uzupełniającymi do Rady 

Miejskiej Wąsosza wybrana została radna Agnieszka Smektała, która zgłosiła w dniu 

10 czerwca  b.r.  swój akces do pracy w komisji Skarg Wniosków i Petycji  wobec tego 

zachodzi konieczność zmiany składu osobowego tej  Komisji. 

Dyskusji nie było 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr X/66/19  zmieniającej uchwałę Nr II/4/18 Rady 
Miejskiej Wąsosza z dnia 30 listopada 2018r w sprawie powołania Komisji 
Skarg ,Wniosków i Petycji. 
                                                           Protokół z głosowania  to zał. nr 31 
                                                           Uchwała Nr X/66/19 to zał. nr 32 
 
 
 
 
Ad 18.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/7/18 Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 30 listopada 2018r w sprawie powołania Komisji Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska. 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że  radna Agnieszka Smektała  wyraziła również 
akces do pracy w komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr X/67/19  zmieniającej uchwałę Nr II/7/18 Rady 
Miejskiej Wąsosza z dnia 30 listopada 2018r w sprawie powołania Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
                                                                
                                                           Protokół z głosowania  to zał. nr 33 
                                                           Uchwała Nr X/67/19 to zał. nr 34 
 
Ad 19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/8/18 Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 30 listopada 2018r w sprawie wyboru Przewodniczących i 
Wiceprzewodniczących Komisji Stałych. 
 

Pan Przewodniczący poinformował ,że związku z wygaśnięciem mandatu radnego 

Zbigniewa Lasaka  , który pełnił  także funkcję Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji oraz Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony 
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Środowiska zachodzi konieczność wyboru nowych Wiceprzewodniczących tych 

Komisji. Na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 10 czerwca  b.r. 

Komisje wskazały  radną  Agnieszkę Smektałę na Wiceprzewodniczącą Komisji 

Skarg wniosków i Petycji oraz  Wiceprzewodniczącą Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr X/68/19  zmieniającej uchwałę Nr  II/8/18 Rady 
Miejskiej Wąsosza z dnia 30 listopada 2018r w sprawie wyboru 
Przewodniczących i Wiceprzewodniczących Komisji Stałych. 
 
                                                           Protokół z głosowania  to zał. nr 35 
                                                           Uchwała Nr X/68/19 to zał. nr 36 
 
 
Ad.20 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 Rady Miejskiej 

Wąsosza  w sprawie zasad przyznawania  stypendium dla uczniów w gminie 

Wąsosz. 

Pan  Przewodniczący  uznał ,że Burmistrz  w punkcie 1  porządku obrad  uzasadnił  
projekt uchwały wobec tego  przeszedł do dalszego procedowania. 
 
Dyskusji nie było.   
 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 

„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR X/69/19 zmieniającej uchwałę Nr 

VII/47/11 Rady Miejskiej Wąsosza  w sprawie zasad przyznawania  stypendium 

dla uczniów w gminie Wąsosz. 

 
                                                             Protokół z głosowania to zał. 37 
                                                             Uchwała Nr X/69/19 to zał. 38. 
 
Ad. 21 Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady  poinformował ,że  do końca czerwca  2019r. należy składać w 

Urzędzie  zgłoszenia kandydatów na ławników do Sądów powszechnych. 
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Ad 22.Wolne głosy i wnioski. 
 
Radny Robert Szyjka poprosił Pana Jana Rewersa – pracownika ODR w Górze o 
przedstawienie zasad wyborów do Izb Rolniczych . 
 
Pan Jan Rewers – jest mi niezmiernie miło po przerwie dwuletniej jako były kierownik 
ODR w Górze  spotkać się z przedstawicielami  tej gminy bo dobrze mi się 
współpracowało , ale  widzę ,że zmienił się skład Rady , zmienił się Burmistrz. 
Planuję startować na członka Izby Rolniczej a wybory do Izb Rolniczych w każdej 
gminie  zaplanowane zostały na 28 lipca 2019r. na kadencję czteroletnią. 
W pierwszym rzędzie należy sprawdzić w Urzędzie czy dany rolnik jest ujęty na liście 
do głosowania. Do dnia 5 lipca  należy zgłaszać kandydatów na członków rad 
powiatowych gdzie trzeba zebrać poparcie 50 podpisów  mieszkańców. Proszę  
sołtysów o przekazanie w swoich miejscowościach  informacji  dla rolników by wzięli 
udział w tym głosowaniu do samorządu rolniczego.  Planujemy obecnie 
zorganizować wyjazd  do Bolesławca na  Święto ceramiki. Na zakończenie życzę 
wszystkim  dobrej działalności  na rzecz tej gminy  bo to jest ważne dla tej 
społeczności. 
 
Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice- zostałem zobligowany do tego żeby 
bardzo serdecznie podziękować Burmistrzowi za pomoc w zorganizowaniu festynu w 
Chocieborowicach. 
 
Radny Chorostkowski -  Zabiegam  dwa tygodnie o wykoszenie poboczy,  a więc 
apeluję do Burmistrza  o dokończenie wykoszenia poboczy drogi w kierunku 
Wiewierzy . W tej chwili trawy przerastają pojazd, a więc przejazd jest utrudniony, a 
wiemy ,że posiadamy stosowny sprzęt do koszenia. 
 
Pan Burmistrz poinformował, że pobocza zostaną wykoszone. 
  
Ad 23. Zamknięcie sesji.  
 
Pan Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam X sesję Rady Miejskiej Wąsosza” zamknął 
jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 


